



CSS Aspirants
Empowering Future Officers

CSS Past Papers

Subject: Arabic

Year: 2018

For CSS Solved Past Papers, Date Sheet, Online Preparation, Toppers Notes and FPSC recommended Books visit our website or call us:



CSSAspirants.Pk



[0336 0535622](tel:03360535622)



**FEDERAL PUBLIC SERVICE COMMISSION
COMPETITIVE EXAMINATION-2018
FOR RECRUITMENT TO POSTS IN BS-17
UNDER THE FEDERAL GOVERNMENT**

Roll Number

ARABIC

TIME ALLOWED: THREE HOURS	PART-I (MCQS)	MAXIMUM MARKS = 20
PART-I(MCQS): MAXIMUM 30 MINUTES	PART-II	MAXIMUM MARKS = 80
NOTE: (i) Part-II is to be attempted on the separate Answer Book.		
(ii) Attempt ONLY FOUR questions from PART-II. Answer must be written in respective language except where specified in the question paper. ALL questions carry EQUAL marks.		
(iii) All the parts (if any) of each Question must be attempted at one place instead of at different places.		
(iv) Candidate must write Q. No. in the Answer Book in accordance with Q. No. in the Q.Paper.		
(v) No Page/Space be left blank between the answers. All the blank pages of Answer Book must be crossed.		
(vi) Extra attempt of any question or any part of the attempted question will not be considered.		

PART – II

- (20) سوال نمبر 2 : اكتب عن شعر النقائض واسباب انتشارها مع ذكر اهم شعراء النقائض مع ذكر عيوب ومحاسن شعر النقائض -
- (20) سوال نمبر 3 : اكتب عن الحياة الدينية في الجزيرة العربية، في العصر الجاهلي، مع ذكر انواع الشعر الجاهلي، ولماذا لم يصل الينا الشعر الجاهلي كاملا .
- (20) سوال نمبر 4 : لماذا كان ادباء الاندلس يحرصون على مجارة أدباء الشرق والتفوق عليهم، وماهي سمات الالفاظ والاساليب في الشعر الاندلسي؟
- (20) سوال نمبر 5 : ما الفرق بين الرومانسية والكلاسيكية او الواقعية مع ذكر الاسباب التي ادت الى ظهور الرومانسية في الادب العربي الحديث -
- (20) سوال نمبر 6 : اشرح الابيات مع ذكر قائلها والغرض من القصيدة -
وما تمسك بالوصل الذي زعمت إلا كما تمسك الماء الغرابيل
كانت مواعيد عرقوب لها مثلا وما مواعيدها إلا الأباطيل
ارجو وأمل أن يعجلن في أبد وما لهن طوال الدهر تعجيل
فلا يغرنك ما مننت وما وعدت إن الأمانى والأحلام تضليل
- (20) سوال نمبر 7 : عرف الاشتقاق وانواعه في العربية مع ذكر امثلة -
- (20) سوال نمبر 8 : اكتب بالتفصيل عن حياة واعمال الشاعر الذي لقب بـ "حسان الهند" وما السبب في ذلك؟
